

2003

CHAPTER 33

An Act to amend
The Non-profit Corporations Act, 1995

2003

CHAPITRE 33

Loi modifiant la *Loi de 1995*
sur les sociétés sans but lucratif

2003

CHAPTER 33

An Act to amend *The Non-profit Corporations Act, 1995*

(Assented to June 27, 2003)

HER MAJESTY, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of Saskatchewan, enacts as follows:

Short title

1 This Act may be cited as *The Non-profit Corporations Amendment Act, 2003*.

S.S. 1995, c.N-4.2, new section 112.1

2 *The Non-profit Corporations Act, 1995* is amended by adding the following section after section 112:

“Directors’ and officers’ liability limited

112.1(1) In this section, ‘loss’ means any pecuniary or non-pecuniary loss respecting, arising out of or stemming from any act or omission of:

- (a) the corporation; or
 - (b) any director, officer, employee or agent of the corporation in the exercise or supposed exercise of any of his or her powers or in the carrying out or supposed carrying out of any of his or her duties.
- (2) Unless another Act expressly provides otherwise, no director or officer of a corporation is liable in a civil action for any loss suffered by any person.
- (3) The limitation on liability mentioned in subsection (2) applies only if the director or officer was acting in good faith at the time of the act or omission giving rise to the loss.
- (4) The limitation on liability mentioned in subsection (2) does not apply if:
- (a) the loss was caused by fraudulent or criminal misconduct by the director or officer; or
 - (b) the act or omission of the director or officer that caused the loss constituted an offence against this Act, any other Act or any Act of the Parliament of Canada.
- (5) This section is to be interpreted as not affecting the liability of the corporation for loss suffered by any person.
- (6) Without restricting the generality of subsection (2), if damages are awarded against, or any amount is paid by, a corporation with respect to loss for which the director or officer is not liable pursuant to subsection (2), the corporation has no right of action to recover those damages or that amount against the director or officer.
- (7) This section applies to any claim for damages for loss that is filed on or after the coming into force of this section”.

Coming into force

3 This Act comes into force on assent.

2003

CHAPITRE 33

Loi modifiant la *Loi de 1995 sur les sociétés sans but lucratif*

(Sanctionnée le 27 juin 2003)

SA MAJESTÉ, sur l'avis et avec le consentement de l'Assemblée législative de la Saskatchewan, édicte:

Titre abrégé

1 *Loi de 2003 modifiant la Loi de 1995 sur les sociétés sans but lucratif.*

L.S. 1995, ch. N-4.2, nouvel article 112.1

2 *La Loi de 1995 sur les sociétés sans but lucratif est modifiée par adjonction de l'article suivant après l'article 112:*

« **Limitation de la responsabilité des administrateurs et dirigeants**

112.1(1) Au présent article, "**perte**" s'entend de toute perte pécuniaire ou extrapécuniaire concernant tout acte ou omission ou résultant ou découlant de tout acte ou omission:

- a) soit de la société;
- b) soit de tout administrateur, dirigeant, employé ou mandataire de la société dans l'exercice, réel ou présumé, de ses pouvoirs ou dans l'exécution, réelle ou présumée, de ses fonctions.

(2) À moins de disposition expresse contraire d'une autre loi, aucun administrateur ou dirigeant d'une société n'a à répondre, dans une poursuite civile, d'une perte subie par une personne.

(3) La limitation de responsabilité visée au paragraphe (2) ne s'applique que si l'administrateur ou le dirigeant agissait de bonne foi au moment de l'acte ou de l'omission qui a occasionné la perte.

(4) La limitation de responsabilité visée au paragraphe (2) ne s'applique pas dans les cas suivants:

- a) la perte a été causée par un méfait frauduleux ou criminel de la part de l'administrateur ou du dirigeant;
- b) l'acte ou l'omission de l'administrateur ou du dirigeant qui a occasionné la perte constituait une infraction à la présente loi, à une autre loi ou à toute loi du Parlement du Canada.

(5) Le présent article doit être interprété comme n'ayant aucune incidence sur la responsabilité de la société pour toute perte subie par une personne.

(6) Sans que soit limitée la généralité du paragraphe (2), lorsque des dommages-intérêts sont infligés à une société ou que celle-ci verse une somme au titre d'une perte dont l'administrateur ou le dirigeant n'a pas à répondre par effet du paragraphe (2), la société ne peut poursuivre l'administrateur ou le dirigeant en recouvrement de ces dommages-intérêts ou de cette somme.

(7) Le présent article s'applique à toute demande en dommages-intérêts pour perte qui est déposée à compter de l'entrée en vigueur du présent article ».

Entrée en vigueur

3 La présente loi entre en vigueur sur sanction.

